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a r m a n m e l i . i r سخنگوی دولت: 
خط قرمز بودجه ۱۴۰۱ داشتن 

کسری بودجه است
 تلاش ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 

ثبات قیمت هاست
گفت وگــو

احمد دستمالچیان در گفت وگو با »آرمان ملی« مطرح کرد:
 از مقتدي صدر

 تا مشكل خلع سلاح حشد الشعبي
  ایران با هیچ دولتی در عراق مشکل نداشته است

آرمان ملی: سخنگوی دولت اظهارداشت: 
هماهنگ شدن سلایق مختلف در بخش های 
مختلف دولت مقداری زمان می برد. شاید یکی 
از نقاط ضعف دولت عدم اطلاع رسانی دقیق به 
مردم باشد.  علی بهادری جهرمی با تاکید بر اینکه 
در ابتدای آغاز به کار دولت جدید اصلی ترین 
مساله مبارزه با ویروس کرونا و تأمین واکسن 
بود، گفت: آقای رئیسی بلافاصله پس از انتخابات، 
حتی قبل از تشکیل کابینه، تامین واکسن را در 
دستور کار قرار دادند. بر همین اساس تعامل با 
کشورهای مختلف برای تامین واکسن آغاز شد و 
رئیس جمهور علاوه بر پیگیری شخصی، تعدادی 
از وزارتخانه ها را مأمور پیگیری تامین واکسن 
کرد. وی  با اشاره به عملکرد وزارت نفت در فروش 
نفت، افزود: وزارت نفت موفقیت های خوبی در 
فروش نفت و بازگرداندن درآمدهای حاصل از 
آن داشته است. دولت سیزدهم لغو تحریم ها 
را وظیفه خود می داند و باجدیت آن را پیگیری 
می کند. وی تاکید کرد: به موازات فعالیت ها برای 
لغو تحریم ها تلاش برای خنثی سازی آن نیز 
ادامه دارد. سخنگوی دولت با بیان این که دولت 
وقتی مسئولیت را برعهده گرفت مشکل اصلی، 
تأمین کالاهای اساسی و میزان استاندارد آن در 
انبارهای کشور بود، بیان کرد: در اوایل دولت 
سیزدهم، یک سوم استاندارد معین، در انبارها 
کالای اساسی وجود داشت، حتی هشدارهایی در 
خصوص عدم تامین برخی کالاهای اساسی داده 
می شد. الان که زمان گذشته است می توانیم 
این را اعلام کنیم که خیلی از مسئولان آن زمان 
می گفتند ما ممکن است با بحران نان مواجه 
شویم. پیش بینی این بود که در کمتر از یک 
ماه بعد ما بحران نان خواهیم داشت. بهادری 
جهرمی با اشاره به برنامه ریزی های دولت برای 
تأمین کالاهای اساسی، عنوان کرد: با این اقدام 
دولت و در دستور کار قرارگرفتن این امر، معضل 
موجود هم رفع شد. مردم مدت هاست در سختی 
اقتصادی قرار دارند و برای خرید مایحتاج با 
مشکل مواجه هستند که دولت این وضعیت 
را به ارث برده است. وی با اشاره به دلایل شیب 
تند تورم در کشور، اذعان کرد: به واسطه حجم 
نقدینگی و کسری بودجه به طور طبیعی شاهد 
شیب تند تورم در کشور بودیم. دولت در این  
مدت توانست شیب تورم را کاهش دهد، که این 
به معنای کاهش افزایش قیمت است. سخنگوی 
دولت عنوان کرد: این گونه نیست که مسائل 
کلان اقتصادی یک شبه درمان شود، تلاش 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت ثبات قیمت ها 
است. شاخص ها هم نشان می دهد که شیب 
تورم کنترل شده و مرحله به مرحله به سمت 
ثبات اقتصادی می رویم و نتایج آن در آینده 
مشخص خواهد شد. بهادری جهرمی با اشاره به 
اینکه رویکرد رئیس جمهوری فردی نیست و آن 
را قبول ندارد، یادآور شد: آقای رئیسی معتقد 
هستند نخبگان و مدیران مرتبط باید نقشه 
راهی را تدوین و به سمت آن حرکت کنند. برای 
جلوگیری از تصمیمات فردی، ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت تشکیل شده است. آیت ا...رئیسی 
به حضور بین مردم اعتقاد جدی دارند و وزیران 
و مسئولان را به این امر مجاب می کنند. بهادری 
جهرمی با بیان اینکه دولت هرگز نخواهد توانست 
بدون مردم مشکلات را حل کند، یادآور شد: این 
یک واقعیت است و موفقیت در کنترل کرونا 
حاصل همکاری مردم و دولت در یک مسیر 
است. دیوارها بین مردم و دولت باید از بین برود؛ 
تا وقتی این دیوار از بین نرود مردم و دولت به 
تنهایی راه خود را خواهند رفت. وی با اشاره به 
بی اثرسازی تحریم ها، گفت: این امر دو فایده را 
حاصل می کند که الان حاصل شده است؛  اولاً 
شیوه های دورزدن تحریم ها پیدا می شود و 
می توان منابع ارزی را برای پوشش دادن منابع 
مورد نیاز برای مثلًا تامین واکسن را حاصل 
کرد. سخنگوی دولت افزود: درثانی در پی ثبات 
اقتصادی حاصل از این امر یا حل مسائل پایه 
و اساسی مثل واکسن کرونا و تامین کالاهای 
اساسی، قدرت چانه زنی پشت میز مذاکره افزایش 
پیدا می کند. طبیعتاً اقتدار پشت میز مذاکره هم 

افزایش می یابد. 
  صندوق پیشرفت و عدالت

بهادری جهرمی مطرح کرد: جهت گیری 
بودجه ۱۴۰۱  تقویت و توسعه جایگاه مردم در 
اقتصاد است.  در بودجه ۱۴۰۱ صندوقی به نام 
پیشرفت و عدالت پیش بینی شده که از منابع این 
صندوق، جهت جلب مشارکت بخش خصوصی 
و عمومی به منظور انجام طرح های استانی و ملی 
استفاده می شود. وی افزود: در توزیع  بودجه 
سعی شده است به آمایش سرزمینی توجه ویژه 
شود و در راستای افزایش عدالت در توزیع منابع 
در استان های مختلف کشور به ویژه استان های 
محروم باشد. وی عنوان کرد: بر اساس آمایش 
سرزمینی موارد و طرح ها و موضوعات مورد 
نیاز استان در اولویت حمایت های مالی دولت 
قرار می گیرد و اختیار هم امسال به خود استانها 
واگذار می شود و تحت چارچوب های کلی 
اختیارات در بودجه به خود استان ها واگذار 
شده است. سخنگوی دولت با بیان اینکه خط 
قرمز بودجه ۱۴۰۱ داشتن کسری بودجه است، 
تصریح کرد: هیچگونه اقدامی که منجر به ایجاد 
تورم و کسری بودجه می شود، در بودجه راهی 
به آن داده نشده است و همزمان سعی شده 
است اقداماتی که به هر نحو، منجر به افزایش 
نقدینگی و تورم  می شود مانند تسهیلات تکلیفی 
که برای بانک ها رایج بوده، ممانعت شود. وی 
یادآور شد: صرف نظر از افزایش حقوق کارکنان، 
هزینه های سال جاری دولت ۱۵ درصد نسبت 
به سال گذشته کاهش می یابد. دولت به منظور 
جلوگیری از تورم سعی کرده است که هزینه های 

خود را کاهش دهد.

گزارش

آرمان ملی-علیرضا پورحسین: 
به نظر می رسد پس از کاهش تنش ها 
در عراق بار دیگر در آستانه انتخاب 
نخست وزیر این کشـــــــور، تنش های 
سیاسی افزایش یافته باشد. نخستین 
موضع گیری در این خصوص را رهبر جریان صدر داشت 
که عنوان کرد هر گروه شیعه ای که قصد حضور در دولت 
را دارد باید اسلحه های خود را تحویل دهد. صحبتی که در 
خصوص مخاطب آن سوالات زیادی مطرح شد اما بسیاری 
مخاطب این صحبت ها را گروه های نزدیک به ایران در عراق 
می دانند. پس از این موضع گیری یک عضو دفتر سیاسی 
عصائب اهل الحق گفته است که احتمالا در روزهای آتی 
دیداری با مقتدی صدر برگزار شود. او افزوده است که 
تمام رهبران گروه  های هماهنگی شیعیان در این نشست 
شرکت خواهند کرد و هیچ طرفی مشکلی با مقتدی صدر 
ندارد. این امر در دیدار بغداد که دوستانه بود به اثبات رسید. 
به نظر می رسد در نشست گروه های هماهنگی شیعیان 
و مقتدی صدر کمیته های مشترکی تشکیل خواهد شد 
و هدف این کمیته  ها حل سریع اختلافات درباره مسائل 
سیاسی و انتخاباتی است و مسئول مذاکرات تشکیل دولت 
آتی خواهند بود. در راستای بررسی فراز و نشیب ها در 
فضای سیاسی عراق، »آرمان ملی« گفت وگویی با احمد 
دستمالچیان سفیر پیشین ایران در لبنان داشته است که 

در ادامه می خوانید.
 آیا مقتدی صدر به سهمی از قدرت در عراق 
دست یافته است که گروه های شیعه نزدیک به ایران 

را از جریان سیاسی عراق خارج کند؟
فضای سیاسی عراق به گونه ای است که گروه ها به تنهایی 
نمی توانند کاری از پیش ببرند و در راستای پیش برد اهداف 
سیاسی باید به سمت تشکیل ائتلاف و ایجاد اتحاد پیش 
روند. بدون اتحاد مشخصا هیچ یک از گروه های عراقی 
نمی تواند نخست وزیر معرفی کند. مقتدی صدر درست 
است که پیروز انتخابات عراق بوده است اما مطمئنا بدون 
در نظر گرفتن سایر احزاب شیعی، نمی تواند گامی بردارد 
و به همین علت در ابتدا به خانه هادی العامری رفت و در 
منزل او تشکیل جلسه داد. این جلسه در راستای یکصدا 
شدن جریان شیعه در پارلمان تشکیل شد تا اختلافات کنار 
گذاشته شود. مشخصا این به نفع خود مقتدی صدر است 
که یکصدا از درون احزاب شیعه خارج شود و تفرقه به وجود 
نیاید. مقتدی صدر اگر به سمت ائتلاف نرود و به صورت 
مجزا به دنبال تشکیل دولت باشد، بار دیگر یک دولت ضعیف 
در عراق به روی کار خواهد آمد که باعث می شود به عرصه 

سیاسی این کشور لطمه وارد شود.
 صحبت های اخیر مقتدی صدر در خصوص 
گروه های مسلح شیعه عراقی را باید جدی قلمداد 

کرد؟
این که مقتدی صدر گفته است اگر گروه های شیعی می 
خواهند وارد دولت شوند و از سیاست عراق سهمی داشته 
باشند، باید اسلحه های خود را تحویل دهند به نحوی جنبه 
تبلیغاتی دارد تا نظر برخی افراد خاص را در عراق جلب 
کند. مشخصا این شعارهایی که مقتدی صدر می دهد شاید 
به صورت کامل تحقق نیابند. اگر مخاطب صحبت های 
مقتدی صدر حشدالشعبی است، باید توجه داشته باشد که 
خلع سلاح حشدالشعبی غیرممکن است زیرا حشدالشعبی 
یک سازمان نظامی قانونی در عراق است که ذیل حاکمیت 
عراق تعریف شده است. چگونه نسبت به این موارد بی تفاوت 
هستند و به این گروه شیعی صحبت های خاصی منتسب 
می کنند. مقتدی صدر به گونه ای صحبت می کند تا افکار 
عمومی عراق را تحت تاثیر قرار دهد و اجتماعی پیرامون 
خود تشکیل دهد. خود آن ها نیز می دانند که عامل ناامنی 
عراق در سال های گذشته اشخاص دیگری هستند اما 

معمولا مواضع خود را علیه گروه های دیگر می گیرند.
در  شده  وضع  جدید  معادلات  به  توجه  با   
به صورت  خاص  جریانی  آیا  ایران،  همسایگی 
غیرمستقیم می خواهد باز هم ایران را در منطقه 

این بار از طریق عراق، تحت فشار بیشتر قرار دهد؟
ایران به علت حسن روابطی که با کشور عراق دارد، همواره 
از دولت هایی که در عراق بر سر کار آمده اند، حمایت کرده 
است. ایران همواره به رای و نظر مردم عراق احترام گذاشته 
و تا به حال نمی توان یک بار مثال نقض آن را مشاهده کرد. 
ایران با تمامی کابینه های عراق همکاری کرده است تا روابط 
دو کشور بیشتر و دوستانه تر شود. امروز خاص ترین رابطه 
ایران با کشور عراق است زیرا ملت های دو کشور به گونه ای 
به یکدیگر گره خورده اند که به هیچ وجه نمی توان آن ها را 
از هم دور کرد. تعامل ملت های ایران و عراق هم در عرصه 
فرهنگی و هم در عرصه مذهبی و هم در حوزه های اقتصادی 
و تجاری است و به هیچ شکل نمی توان این تعامل را قطع 
کرد. در همین راستا نیز شاهد بودیم که اخباری منتشر شد 
که حتی آمریکا نیز مجبور شده است تا برای خرید انرژی 
از ایران، برای عراق فرصت هایی ایجاد کند و این زمینه را 
تحریم نکند. نیاز به حسن همجواری امروز هم در ایران و هم 
در عراق احساس می شود و به همین علت دیدارهای پرتعداد 
میان مقامات دو کشور انجام می شود. درست است که ایران و 
عراق برای سال های زیادی در جنگ بودند اما امروز وضعیت 
کاملا متفاوت است. به علت همین که فضا عوض شده است، 
دولت های هر دو کشور باید با یکدیگر همراه باشند و وارد 
بازی بدخواهان منطقه نشوند. در خصوص انتخابات عراق 
نیز باید توجه داشت که هر گونه اختلافاتی که در انتخابات 
رخ می دهد چه در خصوص عراق و چه در خصوص ایران یک 
نوع تمرین دموکراسی است که در طول و بستر زمان انجام 
می شود و سبب می شود تا آگاهی سیاسی جوامع ارتقا یابد و 
نباید به ابزاری برای برهم زدن امنیت منطقه بدل شود. امروز 
منطقه خاورمیانه به آرامش نیاز دارد و مشخصا اختلافاتی 
که در خصوص انتخابات عراق به وجود آمده است نمی تواند 
روابط ایران و عراق را مخدوش کند و تمامی جریان ها 

ضرورت دارد تا هوشمندانه عمل کنند.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: طی دو روز 
اخیر نماز خواندن یک نماینده در میانه جلسه 
اعضای کمیسیون امنیت ملی مجلس با وزیر 
امورخارجه خبرساز شده است. اقامه نماز نه تنها 
محل اشکال نیست بلکه اقدامی پسندیده است 
اما چرا مهدی سعادتی، نماینده بابل و استاندار 
اسبق گیلان ترجیح داد در مکان جلسه و در 
مقابل دوربین های عکاسی نماز بخواند و اینکه آیا 
این نماینده در سایر موارد هم به این اندازه پایبند 

به اخلاق هست یا خیر. 
 نماز در میان جلسه با چه هدفی؟

گمانه های زیادی درباره چرایی اقامه نماز 
نماینده بابل در جلسه با وزیرخارجه مطرح 
می شود که پررنگ ترین آنها اثبات انقلابی بودن 
و تاکید بر اجرای فرامین اسلام در هر شرایطی 
است. برخی می گویند که سعادتی درصدد 
خودنمایی بوده است چنانکه اگر این هدف را 
نداشت می توانست به نمازخانه و یا اتاق دیگری 
برود و نماز بخواند. چرا که تمام حواس نمازگذار 
باید به عبادت باشد پس توجیحی ندارد اگر ادعا 
شود که او درصدد عقب نماندن از موضوعات 
مطرح شده در جلسه ترجیح داده است که در 
همان مکان نماز بخواند. برخی می گویند شاید 

سعادتی با این اقدام درصدد آن بوده که برای 
مجلس آینده تایید صلاحیت شده و ردصلاحیت 
او با مانع مواجه شود. شاید هم این نماینده 
درصدد القای این پیام به مردم بابل باشد که برای 
او عبادت مهمتر از هر موضوع دیگری است اما اگر 
این نیت را داشته ، غافل است که چرایی اقامه نماز 
در مکان برگزاری جلسه صورت گرفته، آیا معنایی 
جز خودنمایی و القای مسلمانی بیش از سایرین 
دارد؟ این نماینده درتوضیح چرایی خواندن نماز 
در این جلسه، در توئیتر! توضیح داده است: »قبل 
از آغاز رسمی جلسه مشغول # اقامه نماز بودم که 
# وزیرامورخارجه رسیدند.  وزیر و معاونین هنوز 
حضور پیدا نکرده بودند که بنده نماز را بعلت ضیق 
وقت شروع کردم. پ ن:در این تصویر نیز اگر دقت 
کنید مشهود است نشست شروع نشده و اعضا 
مشغول گپ وگفت هستند. پایان ساعت۱۶:۳۸«

 تکرار نابلدانه حرکت ظریف 
برخی این موضوع را مطرح می کنند که شاید 
نماینده بابل قصد داشته تا حرکت محمدجواد 
ظریف را تکرار کند. در اذهان مردم هست که 
در سال 9۳ ظریف که معمولا ساعات مذاکره 
را به گونه ای تنظیم می کند که به نماز اول وقت 
خود برسد، این بار وسط پنجمین نشست سه 

جانبه خود با کری و کاترین اشتون در ششمین 
روز مذاکرات وین۸، نماز ظهر را به وقت محلی 
اقامه کرد. ظریف در وسط مذاکرات با یادآوری 
وقت نماز به کری و اشتون، از محافظانش خواست 
که به او سجاده ای بدهند. او در گوشه ای از اتاق 
مذاکرات، نماز اول وقتش را خواند و سپس سجاده 
را به محافظانش داد و به ادامه مذاکرات پرداخت. 
ظریف معمولا در اول وقت نماز می خواند اما 
اقامه نماز در مذاکرات معنای دیگری هم داشت 
که خودش این گونه شرح داده است: »یک روز 
جلوی کری نماز خواندم وقتی نماز تمام شد 
به او گفتم می دانید چرا اینجا نماز خواندم؟ 
برای اینکه به خودم یادآوری کنم که قدرقدرت 
خداست تو نیستی. روش ما در مذاکره با آمریکا 
این بوده است. من با صدام هم ملاقات و مذاکره 
کردم خیال می کنید خوشم می آمد با صدام 
مذاکره کنم؟ خیال می کنید لذت بردم از این 
که روبه روی صدام نشستم؟ نه کار من است و 
ناگزیرم. چاره ای نداریم این را به  عنوان یک گناه 
از من ثبت نکنید ان شاءا... کفاره گناهان ما خواهد 
بود.« سعادتی باید بداند جایگاه او قابل مقایسه با 
محمدجواد ظریف نیست که وزیرخارجه بوده و 
هر اقدامش مقامات آمریکایی از جمله جان کری 

را به حیرت واداشته بود. از سوی دیگر پیام نماز 
ظریف در حین مذاکرات جهانی و به نفع مردم 
بود. شخصیت ظریف با خودنمایی نسبتی ندارد 
و به رغم آنکه بارها از سوی دلواپسان مورد هجمه 
قرار گرفته، منافع ملی برای او ارجح از هر موضوع 
دیگری است. ظریف بار دیگر در ایرانی ترین بخش 
سازمان ملل نماز خواند. او که به سازمان ملل رفته 
بود در آنجا در یکی از اتاق هایی که نماز خواند 
فرش ایرانی را که در سال ۱9۵۴ ایران به سازمان 
ملل هدیه کرده است بر روی دیوار نصب کرده  
بودند و ظریف در کنار این فرش ایرانی شروع به 
نماز خواندن کرد که هنر و فرهنگ ایرانی را به 
رخ بدخواهان بکشد. این نماز هم علاوه بر اینکه 
اقدام اسلامی بود، احترام به ایران هم قلمداد شد. 

 تناقض در فضای مجازی 
از سوی دیگر نباید از تناقض های رفتاری 
نماینده بابل به راحتی عبور کرد به عنوان نمونه او 
در حالی در زمره نمایندگان موافق طرح صیانت 
از فضای مجازی است که خودش حضور فعالی 
در شبکه های اجتماعی دارد و به نوعی تبلیغ 
کننده این حضور هم هست چنان که در توئیتر 
خودش نوشته است: »# الوعده وفا # هستیم برآن 
عهدکه بستیم پ ن: از زمان شروع بکار رسمی 
در کسوت خادمی مردم شریف در # مجلس 
شورای اسلامی از خرداد 99 تمامی آرا در کانال 
رسمی تلگرام بنده موجود می باشد.« این نماینده 
تلگرام را فضای خوبی برای تایید ادعای شفافیت 
خودش معرفی کرده و در توئیترش به مخاطبان 
پیام داده که به تلگرام او مراجعه کنند. استفاده 
از دو شبکه اجتماعی فیلتر شده در کشور نسبتی 
با حضور در جمع موافقان اجرای طرح صیانت از 
کاربران فضای مجازی ندارد و این نماینده هنوز 
توضیحی درباره تناقض موجود ارایه نکرده است. 
از سوی دیگر برخی سایت ها نوشتند که تحصیل 
و تجارب سعادتی ارتباطی به فضای مجازی و 
اینترنت ندارد چنانکه مهدی سعادتی بیشه سری، 
نماینده بابل و دارای سوابق استاندار گیلان در 
دوران احمدی نژاد، فرمانده سپاه خوزستان؛ 
همدان، مازندران و هرمزگان است. ضمن اینکه 

تحصیلاتش هم کارشناس ارشد مدیریت است.

آرمان ملی- حمید شجاعی: اوایل بهمن ماه سال گذشته بود 
که ویدئوکلیپی در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی منتشر، بسیار 
پر بازدید و به اصطلاح وایرال شد. کلیپی که در آن یک سرباز پلیس 
راهور ناجا از عدم رعایت قانون از سوی یک نماینده مجلس و هل دادن 
و سیلی زدن به صورت وی می گوید. انتشار همین ویدئو باعث شد تا 
انتقادات و واکنش ها نسبت به این نماینده مجلس به سرعت در فضای 
رسانه ای و مجازی گسترش یابد و افکار عمومی خواستار برخورد با 
آن نماینده مجلس یعنی علی اصغر عنابستانی نماینده سبزوار شود. 
در این بین نیروی انتظامی هم در حمایت از سرباز راهور خود وارد 
میدان شد و از نماینده مجلس شکایت کرد. هر چند که این شکایت 
به جز طی مراحل قضایی به هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس 
نیز کشیده شد. در نهایت بعد از طی فرایند قضایی، چندی پیش بود با 
رضایت طرفین این پرونده مختومه شد. به نظر می رسید دیگر اخباری 
پیرامون این اتفاق  و افراد ذیل آن نخواهیم شنید اما روز ۱۶ آذر در 
دانشگاه  شهید بهشتی  که در روز دانشجو میزبان رئیس مجلس بود 
این پرونده دوباره گشوده شد و بهانه ای شد تا رسانه ها مجددا قضیه 
را پیگیری کنند. در این روز قالیباف طــــبق موضـــع قبلـی در 
حمایت از نمایــنده مجلس برآمد و حق را به وی داد. به این شکل که 
در جریان پرسش و پاسخ دانشجویی یکی از حضار از رئیس مجلس 
درباره توهین یک نماینده به سرباز پرسید که قالیباف در پاسخ گفت: 

»درباره بحث مربوط به آقای عنابستانی که به آن اشاره شد، 
هیات نظارت پیگیری کرد، اما معتقدم که باید محکم تر از 
این پیگیری می کرد. اما از طرف دیگر اشکالاتی هم در مامور 
نیروی انتظامی بود. ما نباید هر آنچه در فضای مجازی دیدیم، 
بگوییم.« قالیباف با تاکید بر اینکه اگر عنابستانی به سرباز 
راهور سیلی می زد، »حتما خطا کرده و باید تنبیه می شد«، 

ادامه داد: »اما نزد، ولی آن سرباز را هل داد.« همین رویکرد 
قالیباف باعث شد تا عنابستانی از رئیس مجلس 

در صفحه اینستاگرام خود تشکر کند اما 
این پایان واکنش ها نبود. 

  واکنش سرباز راهور 
پس از صحبت  های رئیس مجلس 
درباره ماجرای سرباز راهور و نماینده 

مجلس، سربـازی کـــه  از سوی نماینده مجلس با وی برخورد صورت 
گرفتــه بود در پخــــش زنده اینستاگرامی خـــــود مسائلی را بیان 
کرد که به عبارتی ورق را به نفع خــــود برگردانـــد.  عابد اکبری 
گفت: » اتهامی که ما به آقای عنابستانی در دادگاه کارکنان دولت وارد 
کرده بودیم این بود که وی به من سیلـی زده است. سیلــی به گوش 
بنده ثابت شده و حکمش آمده است و چیزی که ثابـــــت نـشود 
حکمش نمی آید.« وی افزود: آقـــای قالیباف می گوید به آن چیزی 
که در فضای مجازی است توجه نکنید؛ پس به چه چیزی توجه کنیم؟ 
به حرف آقای عنابستانی؟ سرباز راهور ناجا ادامه داد: فضای مجازی را 
کنار می گذاریم در فضای واقعی نماینده می گوید من از ماشین پیاده 
نشدم؛ مگر می شود فیلمی که دور بین ضبط کرده است را بی خیال 
شوم. آنچه که عیان است چه حاجت به بیان است. وقتی نماینده 
مجلس به گوش من زده و من 2 متر به سمت راست خود پرت شدم 
چطور بگویم هُل بوده است؟« این صحبت های سرباز راهور با انتشار 
بسیاری مواجه شد و تمام صفحات مجازی و رسانه های رسمی آن 

را پوشش دادند.
 چرخش موضع آقای رئیس 

بعد از اینکه فیلم صحبت  های عابد اکبری سرباز راهور در فضای 
مجازی و رسمی دست به دست چرخید فردای آن روز  واکنش به 
مراتب جالب تری را در این خصوص از سوی رئیس مجلس 
شاهد بودیم جایی که  قالیباف پس از دیدن فیلم 
صحبت   های عابد اکبری مجبور به عقب نشینی 
از مواضع اعلامی خود در دانشگاه شهید بهشتی 
شد و در همین راستا در یک پست اینستاگرامی 
اذعان کرد اظهاراتش درباره این که عنابستانی 
سرباز راهور را هل داده و سیلی در کار نبوده، ناظر 
بر توضیحات چندی قبل این نماینده بوده، اما 
بعد از شنیدن توضیحات جدید 
سرباز اکبری، موضوع 
را ازطریــق دادگاه 
پی گرفته و دریافته 
که  حکــم دادگاه 
»تشخیــص بر 

ضرب بلااثر )سیلی(« بوده است. قالیباف  تاکید کرده  براساس »عهد 
صداقتی« که با مردم دارد، خود را موظف به اصلاح گفته هایش 
می داند؛ نکته ای که شاید بتوان گفت تنها اتفاق مثبت در مجموع 

این ماجراست!
  قالیباف سودای ریاست جمهوری دارد!

نماینــده سبـــزوار در مجلــــس در خصوص اظهارنظرها و 
تکذیبیه هـــــای روزهای اخیر در خصوص اتفاق سیلی خوردن یک 
سرباز راهور اظهار داشت:  باید از آقای قالیباف بپرسید که موضوع چه 
بوده است. آقای قالیباف و رئیس محترم مجلس آنقدر مساله برایش 
مهم نبوده که برود ببیند چه کسی درست گفته چه کسی غلط و بعد 
در تریبون اعلام عمومی کند؟ قالیباف چندین بار به خود من گفته من 
فیلم را نگاه کردم و از این فیلم اصلا سیلی در نمی آید. مشخص است 
که شما هل دادید حالا تحت تاثیر فضای رسانه ای می گوید عنابستانی 
به من غلط گفته؟ اصلا فرض کنید من گفتم؛ ایشان نمی توانست رای 
را نگاه کند؟ علی اصغر عنابستانی گفت: من از روز ابتدایی گفتم مامور 
توهین کرده، من هم مامور را هل دادم. من اشتباه کردم هل دادم کار 
خوبی نبوده، اما مامور توهین کرده است. ضمن اینکه مامور در حال 
انجام وظیفه نبوده است. مامور انجام وظیفه که توهین نمی کند. مامور 
توهین کرده بنده هم هلش دادم، اشتباه هم کردم، بابت اشتباهم 
هم عذرخواهی کردم. وی افزود: هرچه بوده، پرونده تمام شده است. 
آقای قالیباف هم به جای اینکه چیزی که نمی داند توضیح دهد، 
باید می گفت پرونده تمام شده و سرباز به عنوان توهین کننده قرار 
مجرمیتش صادر شده و قرار مجرمیت من هم به عنوان ایراد ضرب 
بلااثر صادر شده. هر دو طرف رضایت دادیم پرونده تمام شده است. وی 
افزود: چرا آن صحنه ای که ادعا می کنند ما سیلی زدیم فیلم تار است و 
عقب نشسته و دیده نمی شود؟ خب چرا راهور این فیلم را کامل متتشر 
نمی کند؟ اگر مدعی اند چرا منتشر نمی کنند؟ عنابستانی تصریح کرد: 
آقای قالیباف روز اول و سه روز قبل از رسانه ای شدن ماجرا کامل مطلع 
بود. ماجرا روز اول بهمن اتفاق افتاده و ۴ بهمن رسانه ای شده است. 
قالیباف کاملا مطلع بوده چرا کسی که از روز اول از ماجرا خبر داشته در 
فضای رسانه ای در توئیتر علیه من توئیت می زند؟ قطعا قالیباف تحت 
تاثیر رسانه و فضای مجازی است. ایشان سودای ریاست جمهوری 

هم داشته می خواسته فضای افکار عمومی را طرف خودش نگه دارد.

»آرمان ملی« پس لرزه های اظهارات قالیباف در دانشگاه شهید بهشتی را بررسی می  کند:

ماجراهــای یک سیلــی دردسرساز
 عنابستانی: رئیس مجلس سودای ریاست جمهوری دارد؛ تحت تاثیر فضای مجازی است

برخی معتقدند بهبود وضعیت اقتصادی در گرو بهبود روابط با 
جهان است. چندی پیش آیت ا... صافی گلپایگانی هم به این موضوع 
اشاره داشت که با هجمه دلواپسان مواجه شد اما فعالان سیاسی 
بارها این دیدگاه راموثر می دانند مانند دیروز که معاون پارلمانی 
دولت اصلاحات گفت: در صد روز اول 2 پروژه بزرگ در دست 
آقای رئیسی بود. یک سلامت و واکسن ها که اگرچه زیرساخت های 
آن به قبل برمی گشت ولی برای ما مهم نیست، مهم این است که 
سلامت مردم جدی گرفته شد. در این حوزه ایشان موفق عمل کرد. 
محمد علی ابطحی افزود: در حوزه معیشت مردم، که مشکل اصلی 
مردم است، با این تفکر که معیشت را به سیاست خارجی و مذاکرات 
پیوند نخواهند زد جلو رفتند. اما واقعیت این است که در دنیای 
فعلی امکان ندارد معیشتی بدون شکل گیری ارتباطات جهانی 
درست شود. آنها هم نامرد هستند و هم تحریم ها را زیاد می کنند 
و تا وقتی تحریم وجود داشته باشد، هرچند مشاوران اقتصادی 
زیادی هم کنار دست آقای رئیسی باشند، مسائل معیشتی مردم 

حل وفصل نمی شود.

افزایش نرخ دلار شرایط اقتصادی کشور را با مشکلات بیشتری 
مواجه کرد. درروزهای اخیر در شبکه های مجازی به بازنشر اظهارات 
دلواپسان درباره بی تاثیر بودن نرخ دلار در معیشت پرداخته می شود 
تا بی اساس بودن اظهارات دلواپسان مشخص شود. دیروز یک فعال 
سیاسی اصولگرا گفت: »وقتی نامزدهای اصولگرا وارد انتخابات شدند، 
مدام می گفتند که دلار را به ۱۵هزار تومان می رسانیم، ارزش پول ملی 
را حفظ می کنیم و به بورس سروسامان می دهیم. اهل فن می دانستند 
حرف های آقای رئیسی و نامزدهای دیگر اصولگرا با واقعیت هم خوان 
نیست و آنها هیچ چشم اندازی برای اقتصاد ایران ندارند. از سوی 
دیگر آنها اصلا نمی خواستند اقتصاد را با علم اقتصاد حل کنند و 
فکر می کردند با چندشعار مشکلات همه چیز حل می شود. محمد 
مهاجری افزود: اکنون هم نباید انتظار زیادی از دولت کنونی داشته 
باشیم. بضائت دولت آقای رئیسی در حوزه اقتصادی همین است و 
نباید تصور کنیم چهارسال یا هشت سال آینده اتفاق ویژه ای رقم 
می خورد. بخش عمده نارسایی های اقتصادی نتیجه تحریم هاست 

و تا تحریم ها برداشته نشود، گشایش اقتصادی سرابی بیش نیست.

 
مقصر همه مشكلات 

دولت نیست
تحقق گشایش اقتصادی 

در گرو لغو تحریم ها 
   نقد دوستانه مجلس
 یعنی کمک به دولت

چرا نماینده بابل در مکان جلسه با وزیرخارجه نماز خواند؛ اتاق دیگری نبود؟

ناکامدرشبیهسازی
نمازظریف!
    مشغول اقامه نماز بودم که وزیر آمد!

این روزها کارشناسان به بررسی راهکارهایی برای حل مشکلات 
معیشتی مشغول هستند مانند دبیرکل حزب کارگزاران که در 
خصوص یأس و ناامیدی در احزاب اصلاح طلب و همچنین ناامیدی 
حاکم در جامعه گفت: هیچ یأس و ناامیدی اصلاح طلبان را فرا نگرفته 
است، بلکه کاهش کارآمدی نظام های اداری و اقتصادی کشور و 
ادامه تحریم های ظالمانه آمریکایی ها کشور را تحت تاثیر قرار داده 
و  شرایط را برای مردم سخت کرده است. حسین مرعشی افزود: 
بسیاری از اقشار جامعه به خصوص قشر متوسط دغدغه امروزشان 
سیاست نیست بلکه دخل و خرج زندگی شان است و در چنین 
شرایطی مردم توجه پررنگی به ساختار و سیاست ها ندارند، مردم 
از ناکارآمدی سیستم های اقتصادی ایران به شدت متأثر و نگران 
هستند و جای امید را به یأس داده اند که این مسأله فراگیر است و تنها 
به اصلاح طلبان مربوط نیست بلکه به کل جامعه ربط پیدا کرده است. 
امیدوارم مسئولان دولت سیزدهم با تدابیر و راهنمایی رهبر معظم 
انقلاب بتوانند این شرایط را تغییر دهند، در غیر این صورت طبیعتا 

کشور و نظام جمهوری اسلامی ضربه خواهد خورد.


